
P R O T O K Ó   Nr VII/08
z obrad XXIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie

z/s w Mszanowie
odbytej w dniu 8 lipca 2008r.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara o godz.1000 otworzy  XXIII  Sesj  i  po
powitaniu radnych i go ci o wiadczy , i  zgodnie z list  obecno ci w posiedzeniu
uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego sk adu Rady wynosz cego 15 osób
stanowi quorum pozwalaj ce na podejmowanie prawomocnych uchwa .
Sesja odbywa a si  w wietlicy wiejskiej w Tylicach i trwa a do godz. 1150.

Lista obecno ci stanowi za cznik nr 1.

Nieobecni radni:
- Bogdan Król
- Dariusz Kopa ski
- Dorota ukaszewska.

Spoza cz onków Rady w Sesji uczestniczyli:
- Wójt Roman Tr pczy ski
- Z-ca Wójta, Sekretarz Gminy Renata li ewska
- Komendant Powiatowy Pa stwowej Stra y Po arnej w Nowym Mie cie Lub. Jacek
Auda
- Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mie cie Lub. Janusz Browalski
- Komendant Gminny OSP Janusz upaczewski
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy Mieczys aw Wojtaszko
- Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej Ewelina Tuchalska
- Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty Krystyna Danielewska
- cz onkowie Rady So eckiej w Tylicach
- so tysi wymienieni w za czniku nr 2.

Lista osób zaproszonych stanowi za cznik nr 3.

Porz dek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyj cie protoko u z obrad XXII Sesji Rady Gminy.
4. Zg aszanie zmian do porz dku obrad.
5. Informacja o dzia alno ci Wójta w okresie mi dzysesyjnym.
6. Zapytania i wnioski.
7. Informacja o stanie adu i porz dku publicznego, bezpiecze stwa przeciwpo arowego i
    udziale w akcjach ratowniczych w 2007 roku
    a) informacja Komendy Powiatowej Policji,
    b) informacja Komendy Powiatowej Pa stwowej Stra y Po arnej.
8. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany uchwa y nr XIX/100/08 z dnia 22 kwietnia 2008r.
    w sprawie zatwierdzenia projektu „Od bierno ci do aktywno ci”.
9. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2008.
10. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
11. Zamkni cie obrad Sesji.
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Przebieg obrad:

Ad 1
Otwarcie nast pi o jak na wst pie niniejszego protoko u.

Ad 2
Na sekretarza obrad powo ano radnego Alfonsa Moczad o.

Ad 3
Przyj cie protoko u z obrad XXII Sesji.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  sekretarza obrad XXII Sesji o
przedstawienie informacji o protokole.

Pan Kazimierz Mikuczy ski poinformowa , e zapozna  si  z tre ci  protoko u z
poprzedniej Sesji i stwierdzi , e tre  odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowa  o jego
przyj cie.

Przewodnicz cy Rady zapyta , czy s  uwagi do protoko u.

Uwag nie zg oszono.

W g osowaniu, Rada jednomy lnie przyj a protokó  z obrad XXII Sesji.

Ad 4
Nie zg oszono zmian do porz dku obrad.

Ad 5
Wójt przedstawi  informacj  ze swojej dzia alno ci w okresie mi dzysesyjnym:
Poinformowa , e dzisiejsze posiedzenie Rady w Tylicach zbiega si  z oddaniem do

ytku drogi wewn trznej w Tylicach mi dzy ko cio em, a szko .
Ostatnia Sesja odby a si  17 czerwca w Skarlinie i zwi zana by a z oddaniem do u ytku
Filii Bibliotecznej, wyremontowanej z funduszy unijnych.
Od tego czasu najwa niejsze wydarzenia w gminie to:
 - 18 czerwca, w Bratianie odby o si  wyjazdowe posiedzenie Zarz du Miejsko-Gminnego
Ochotniczych Stra y Po arnych, oceniono dzia alno  za II kwarta  br.
- w tym samym dniu Wójt bra  udzia  w otwarciu Punktu Informacji Turystycznej w Nowym
Mie cie Lubawskim, który ma swoj  siedzib  w kinie Harmonia. Gmina b dzie tam
przekazywa a foldery i inne materia y s ce promocji gminy,
- 19 czerwca, Wójt uczestniczy  w wyjazdowym posiedzeniu Powiatowej Rady
Zatrudnienia, odby o si  ono w Brzoziu.
- 20 czerwca Wójt bra  udzia  w uroczystym zako czeniu roku szkolnego klas VI w
Bratianie,
- 23 czerwca swoje posiedzenie odby a Komisji Rolnictwa, omawiano sprawy zwi zane z
susz . Aktualnie wys ane zosta y pisma do so tysów o mo liwo ci wype niania wniosków
przez rolników i zg aszanie ich do so tysów. Wojewoda Warmi sko-Mazurski powo
komisj , która oszacuje straty w gospodarstwach.
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- w tym samym dniu Wójt bra  udzia  w Walnym Zgromadzeniu Kó ka Rolniczego w
Skarlinie, uchwalili, e w roku 2010 b  obchodzi  100-lecie dzia alno ci.
- ponadto Wójt uczestniczy  w spotkaniu integracyjnym m odzie y szkolnej z Jamielnika i
Mszana Górnego w powiecie limanowskim, niedaleko Zakopanego.
- 25 czerwca, Wójt wspólnie z Przewodnicz cym Rady, w Urz dzie wr czyli 4 parom
medale Prezydenta RP z okazji jubileuszu 50-lecia po ycia ma skiego.
- Wójt spotka  si  z samorz dowcami i Wójtem z gminy Kolno, województwo podlaskie,
których interesowa o funkcjonowanie gminy, zw aszcza Gospodarstwa Pomocniczego.
Wyrazili uznanie dla dzia alno ci Gospodarstwa.
- 26 czerwca Wójt podpisa  wnioski Gminnego Zespo u O wiaty skierowane do Urz du
Marsza kowskiego w Olsztynie o dofinansowanie realizacji programu „My  i mówi ” w
ramach dzia ania 9.1.2. – zaj cia pozalekcyjne z matematyki i logopedii, ogólna warto
projektu 278 640 z . oraz dofinansowanie projektu „Sport szans  na yciowy sukces” – na
zaj cia pozalekcyjne z wychowania fizycznego, warto  projektu 246 163 z .
- 27 czerwca w Urz dzie Marsza kowskim Departamencie Sportu w Olsztynie, Wójt
dokonywa  uzgodnie  w sprawie budowy boisk sportowych w szko ach do roku 2010, w
ramach programu „Orlik”. Niestety okaza o si , e pieni dzy b dzie zbyt ma o, gmina
zg osi a swój udzia  w programie.
- 27-28 czerwca odby  si  festyn w Bratianie „Marsz na Grunwald” w ramach, którego
odby  si  zjazd motocyklowy, ogólnopolski wy cig kolarski MTB, turniej rycerski, jarmark
Bratia ski. Wójt podzi kowa  Dyrektorowi Gminnego Centrum Kultury Andrzejowi
Andrzejewskiemu i wspó pracownikom za zorganizowanie imprezy i promocj  gminy.
- 30 czerwca Wójt bra  udzia  w IX Zgromadzeniu Zwi zku Gmin Regionu Ostródzko-
awskiego „Czyste rodowisko” w Ostródzie, na tym posiedzeniu gmina zosta a przyj ta

w poczet cz onków Zwi zku.
- 1 lipca Wójt bra  udzia  w pogrzebie by ego so tysa wsi Chro le Stanis awa
Elminowskiego.
- w tym dniu Wójt równie  spotka  si  z Kierownikiem Oddzia u Agencji Nieruchomo ci
Rolnych w Lidzbarku w sprawie przekazania gminie lokalu mieszkalnego w Gwi dzinach,
- 2 lipca w Urz dzie odby o si  spotkanie z pe nomocnikiem Krajowej Izby Gospodarczej,
dokonano weryfikacji wniosku gminy w konkursie „Gmina Fair Play”,
- 3 lipca Wójt uczestniczy  w otwarciu Fabryki Mebli „Szynaka” w Nowym Mie cie Lub.
- 4-6 lipca Wójt bra  udzia  w obchodach Dni Nowego Miasta Lubawskiego.
- 6 lipca odby y si  uroczysto ci zwi zane ze 100-leciem istnienia Ochotniczej Stra y
Po arnej w Chro lu, podzi kowa  radnemu i so tysowi za zorganizowanie imprezy.

Poinformowa  o wydanych zarz dzeniach:
- w dniu 18 czerwca w sprawie wyra enia zgody na korzystanie z telefonu komórkowego

bowego przez Pana Zygmunta Grubalskiego,
- w dniu 24.06.2008r. w sprawie ustalenia wysoko ci cen i op at za us ugi wiadczone
przez Gospodarstwo Pomocnicze przy Urz dzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w
Mszanowie na rzecz macierzystej jednostki bud etowej i na rzecz innych podmiotów,
- w dniu 26.06.2008r. w sprawie powo ania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela
ubiegaj cego si  o awans zawodowy na stopie  nauczyciela mianowanego,
- w dniu 30.06.2008r.w sprawie zmian w bud ecie gminy na rok 2008.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e do biura Rady
wp yn y odpowiedzi na wnioski zg oszone przez radnych na Sesji w maju, dotycz ce
wykaszania poboczy na drogach wojewódzkich i powiatowych oraz budowy chodnika
zg oszony przez radnego Wi niewskiego.
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Odczyta  odpowied  w sprawie wykaszania poboczy na drodze wojewódzkiej nr 538 i
zapyta  radnego Wi niewskiego, czy jest zadowolony z odpowiedzi Powiatowego Zarz du
Dróg kopi , której otrzyma .

Radny odpowiedzia , e jest zadowolony i stwierdzi , e du o zale y w tej chwili od
gminy.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zapyta , czy dzisiaj Rada ma zaj  si
spraw .

Radny Wi niewski odpowiedzia , e w pó niejszym terminie.

Ad 6
Zapytania i wnioski:

Radny Ireneusz Kowalski zapyta  Kierownika Gospodarstwa Pomocniczego, kiedy
zostanie u ona kostka przy wietlicy w Mszanowie, trwa to ju  oko o pó  roku.
Nast pnie radny zapyta , co b dzie z pod og  w wietlicy, pozosta e prace remontowe
zosta y wykonane.

Pan Alfons Moczad o stwierdzi , e mimo zg oszenia wniosku na poprzedniej Sesji o
zabezpieczenie starej remizy w Nowym Dworze nie podj to adnej decyzji. Budynek jest
zadbany, tylko jedna ciana zosta a uszkodzona. Mieszka cy chc  korzysta  z tego
budynku,  w ubieg ym roku wyremontowali dach, zrobili drzwi frontowe.

Radny Zdzis aw Makowski zapyta , czy wst pienie gminy do Zwi zku Gmin „Czyste
rodowisko” nie b dzie kolidowa o z tym, e nadal korzystamy z wysypiska w Lipowcu.

Radny Roman Jadanowski zapyta  o renowacj  pomnika w Radomnie, zg osi , e
wietlenie uliczne w kierunku I awy le wieci, wnioskowa  o przeprowadzenie przegl du

hydrantów i zakup za lepek do hydrantów dla OSP.
Ponadto stwierdzi , e nowy asfalt po ony przed Nowym Dworem jest pofa dowany.

W sprawie pomnika, Wójt odpowiedzia , e jest w trakcie.

Radna Halina Wolska przekaza a pro  mieszkanki „dolnego” Bratiana, aby policja
patrolowa a teren wokó  sklepu „Jola”, poniewa  m odzie  dewastuje kosze na mieci,
zw aszcza w noc z soboty na niedziel .
Ponadto przekaza a, e jedna z mieszkanek nie mo e zrozumie  dlaczego, kosze nie s
systematycznie opró niane, mieci walaj  si  wokó . Poinformowa a, e wyja ni a
zainteresowanej, e trudno dok adnie zd  z opró nianiem koszy, bo w ka dej chwili
mo e zosta  zape niony. Mieszkanka stwierdzi a, e butelki p yn  Drw . Odpowiedzia a
jej, e spraw  przeka e.

Radny Alfons Moczad o stwierdzi , e przy okazji naprawy asfaltu w Chro lu mia y by
zrobione 2 wjazdy, zrobiono jeden i to jeszcze nie bardzo, wykonawcom zwróci  uwag ,
ale nie s uchali i jest le, co potwierdzi y ostatnie opady.

Radny Zbigniew Wi niewski zapyta  co z o wietleniem na Prangowizn .
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Wójt odpowiedzia , e jest ju  podpisana z zak adem energetycznym, potrwa oko o 3-4
miesi ce.

Ad 7
Informacja o stanie adu i porz dku publicznego, bezpiecze stwa przeciwpo arowego i
udziale w akcjach ratowniczych w 2007 roku

a) informacj  Komendy Powiatowej Policji przedstawi  Z-ca Komendanta Pan Janusz
Browalski. Sprawozdanie stanowi za cznik nr 4 do protoko u.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , ze pe na tre
sprawozdania znajduje si  w biurze Rady.

Radny Zdzis aw Arentowicz  zapyta , czy dyskoteka Ibiza posiada zezwolenie na
organizacj  imprez masowych, powinna by  policja i pogotowie. Czy by y interwencje
policji podczas dyskoteki.

Z-ca Komendanta odpowiedzia , e w ciciel wykorzysta  luk  prawn  i podzieli
obiekt na 3 odr bne sale i nie podlega przepisom ustawy o imprezach masowych.
Zapewnia ochron  w asn , interwencje s  zg aszane i je podejmujemy.

Radny Arentowicz zapyta , czy ochrona jest licencjonowana.

Z-ca Komendanta odpowiedzia , e tak, wiosn  by o sprawdzane.

Radny Kazimierz Mikuczy ski zapyta  o cz stotliwo  obecno ci dzielnicowych we
wsiach. Apelowa  o zwi kszenie patroli w czasie weekendu.

Z-ca Komendanta odpowiedzia , e dzielnicowy jest od utrzymywania kontaktów ze
spo ecze stwem. Wszelkie naganne zachowania nale y zg asza  w trakcie ich
zaistnienia, w tym celu do dyspozycji dy urnego jest patrol.
Teren sklepu „Jola”, o którym mówi a radna zostanie obj ty patrolem.

b) informacj  Komendy Powiatowej Pa stwowej Stra y Po arnej przedstawi  Pan
Komendant Jacek Auda.

Poinformowa , e w roku 2007, Stra  Po arna zanotowa a w powiecie 535 zdarze , z
tego ¼ by a na terenie gminy Nowe Miasto. Z tej liczby 115 to by y po ary, w tym 15 na
terenie gminy (najmniej w powiecie), poinformowa , e na terenie gminy w roku 2003
zanotowano 24 po ary, w roku 2004 - 20, w roku 2005 – 22, w 2006r. – 21. W
bie cym roku, do ko ca czerwca zanotowano ju  14 po arów na terenie gminy Nowe
Miasto Lubawskie. Wi kszo  po arów to ma e i generalnie to po ary traw, nie by o
skomplikowanych akcji ratowniczych, tylko jeden po ar redni, w 2007 roku w
Lekartach. W powiecie w ubieg ym roku zanotowano 412 miejscowych zagro , na
terenie gminy 74.
Poinformowa , e pod koniec czerwca zainstalowano w Komendzie system
pozwalaj cy na zlokalizowanie rozmówcy (numer telefonu i po enie).
Na terenie gminy funkcjonuje 10 jednostek ochotniczych stra y po arnych, z tego 2 (w
Bratianie i Skarlinie) s  w czone do krajowego systemu ratowniczo-ga niczego,
ponadto jednostka z Bratiana posiada specjalizacj  w zakresie ratownictwa wodnego.
Podzi kowa  Panu Wójtowi i Panu Przewodnicz cemu Rady Gminy za wspieranie
ochotniczych stra y po arnych, za bardzo dobr  wspó prac .
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Poinformowa , e jednostka w Bratianie zaj a I miejsce w corocznej kontroli
prowadzonej w jednostkach OSP.

Wójt stwierdzi , e wspó praca z policj  i stra  uk ada si  bardzo dobrze. Wspólnie z
Przewodnicz cym rady pogratulowali Panu Jackowi Auda awansu na stanowisko
Komendanta Powiatowego Pa stwowej Stra y Po arnej w Nowym Mie cie
Lubawskim.

Ad 8
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany uchwa y nr XIX/100/08 z dnia 22 kwietnia 2008r.
w sprawie zatwierdzenia projektu „Od bierno ci do aktywno ci”.

Projekt  omówi a Kierownik  Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej poinformowa a, e w
zwi zku z przed aj cym si  okresem oceniania wniosku, skróci  si  okres realizacji
projektu, rozpocznie si  od 1 lipca. Kwota przeznaczona na realizacje projektu zmieni a
si  o 4 tys.z . Poza tym projekt zosta  rozszerzony o jeden punkt, mianowicie za enie
strony internetowej. Obecnie koszt realizacji projektu wynosi 246 532,72 z . ( w tym
dofinansowanie w kwocie 221 879,44 z ., natomiast udzia  w asny wynosi 24 653,28 z .

W zwi zku z tym, e uchwa a w pkt 9 koresponduje z t  uchwa , Przewodnicz cy Rady
poprosi  Kierownika GOPS i omówienie projektu.

Pani Ewelina Tuchalska wyja ni a, e w za czniku do uchwa y wymieniony jest dzia
852  rozdzia  85214  - dotyczy wiadcze  spo ecznych- zasi ków okresowych, natomiast z
dzia u 85295 realizowany jest program do ywiania tu zosta  umieszczony udzia  w asny w
realizacji projektu. Ka dy paragraf zosta  podzielony na wk ad krajowy (ksi gowane pod
„9”  i rodki zewn trzne z Europejskiego Funduszu Spo ecznego (85% wydatków),
ksi gowane pod „8”. Dla w ciwego ksi gowania utworzony zosta  dodatkowy dzia  853
– pozosta e zadania w zakresie polityki spo ecznej, w którym w poszczególnych
paragrafach uwzgl dniono wydatki zwi zane z projektem.

Nie zg oszono pyta .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odczyta  projekt  wymienionej w pkt 8.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr XXIII/110/08 w
sprawie zmiany uchwa y nr XIX/100/08 z dnia 22 kwietnia 2008r. w sprawie
zatwierdzenia projektu „Od bierno ci do aktywno ci”. Uchwa a stanowi za cznik 5.

Ad 9
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2008.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odczyta  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr XXIII/111/08
zmieniaj  uchwa  nr XV/79/07 z dnia 18 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia
bud etu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2008r. Uchwa a stanowi za cznik nr 6
do protoko u.
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Ad 10
Przewodnicz cy Rady zaprosi  wszystkich zebranych, po zamkni ciu obrad Sesji do
obejrzenia nowo wybudowanej drogi, a nast pnie na pocz stunek.

Odpowiedzi na zapytania i wnioski.

Kierownik Gospodarstwa odpowiedzia , e do ko ca tygodnia zostanie u ona kostka
przy wietlicy w Mszanowie. W sprawie pod ogi w wietlicy w Mszanowie odpowiedzia ,
e na dzisiejszy spe nia swoje oczekiwania, porównuj c do cian nie jest estetyczna,

wymaga cyklinowania i na enia lakieru, ale to spowodowa oby wy czenie sali z
ytkowania na oko o pó  roku. W sprawie hydrantów poinformowa , e wi kszo  zosta a

sprawdzona w zwi zku z kradzie  wody. Zaproponowa  ich sprawdzenie w Radomnie w
dniu 15 lipca br. Za lepki zosta y zakupione.

Radny Jadanowski wnioskowa  o pisemne poinformowanie rolników, aby nie niszczyli
hydrantów sprz tem.

Kierownik odpowiedzia , e w sytuacji zniszcze , rolnik  jest pouczony o celu
postawienia tam hydrantu.

Pan Wójt zapyta  so tysa z Nowego Dworu, jaka jest decyzja mieszka ców w sprawie
remizy.

Pan Zygfryd Kurnikowski odpowiedzia , e wol  mieszka ców (rady so eckie j
miejscowej OSP) jest, aby remiza by a doprowadzona do stanu sprzed zniszczenia, czyli
zamurowa  uszkodzon cian . Pismo zosta o wys ane do Urz du.

Wójt wnioskowa  do Komendanta Policji, aby sprawdzi  na jakim etapie jest
post powanie, zako czy  je i ukara  winnego.
Wójt uwa a, e rozebra  budynek, to nie jest zabytek i nikomu nie jest  potrzebny.

Pan so tys poinformowa , e w budynku tym znajduje si  sadzarka wiejska i wóz
stra acki, w ubieg ym roku zosta  prze ony dach i drzwi wej ciowe.

Wójt stwierdzi , e budynek jest zabezpieczony, za ona jest opaska bia o-czerwona.

Radny Alfons Moczad o uwa a, e je eli wol  mieszka ców jest pozostawienie
budynku, niech tak zostanie. Koszt naprawienia szkody jest niewielki.

W sprawie korzystania z wysypiska w Lipowcu w sytuacji przyst pienia do Zwi zku Gmin
Ostródzko-I awskich, Pan Wójt odpowiedzia , e do ko ca grudnia czynne jest wysypisko
w Lipowcu. O wszelkich czynno ciach i decyzjach Zwi zku w stosunku do nowo
przyj tych gmin Wójt b dzie informowa  Rad . adnych zmian w cenie do ko ca grudnia
nie b dzie.

W sprawie studzienki Wójt odpowiedzia , e robota jest ju  wykonana i nale o
wcze niej zg osi .
W sprawie z ego po enia asfaltu zostanie zwrócona uwaga Zarz dowi Dróg.

Pan Stanis aw ugiewicz so tys wsi Tylice podzi kowa  Panu Wójtowi za wybudowanie
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drogi, która by a bardzo potrzebna i chcia by zwróci  uwag  na inne potrzeby wsi
chocia by remont wietlicy wiejskiej, w której odbywaj  si  obrady Rady Gminy.
Zaprosi   wszystkich zebranych na festyn wiejski w dniu 20 lipca br.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e w Tylicach odb  si
równie  gminne do ynki.

Ad 11
W zwi zku z wyczerpaniem porz dku obrad, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw
Wodara zamkn  XXIII Sesj  Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie.

sekretarz obrad                                                     Przewodnicz cy Rady Gminy
Alfons Moczad o                                                             Miros aw Wodara


